

西貢區議會備忘錄
西貢區議會食物環境衛生委員會工作報告

西貢區議會食物環境衛生委員會二〇〇三年度第一至第三次會議，已分別於二〇〇三年五月二日、七月三日及八月二十八日舉行。會上討論的主要事項撮錄如下：

環境改善小工程撥款申請

2. 委員會共通過八項環境改善小工程的撥款申請，包括：「西貢海傍廣場蔭棚改善工程」、「西貢海濱長廊蔭棚設置工程」、「西貢區剪草工程第二期(03/04)」、「坑口區剪草工程第二期(03/04)」、「白沙灣區剪草工程第二期(03/04)」、「將軍澳區剪草工程第二期(03/04)」、「西貢市內告示牌維修工程」及「西貢大涌口菜園村組合信箱設置工程」。上述工程所申請的總撥款為 67 萬 3,600 元。

安達臣道石礦場重整及美化工程

3. 委員備悉，本會委員與嘉安石礦有限公司(嘉安)及井欄樹的村民在二〇〇三年三月二十八日及六月二十七日合共舉行兩次居民聯絡會議。

環境污染報告

4. 環境保護署(環保署)代表報告，該署已跟進及糾正早前發現的污水渠錯駁問題，並已完成下半年在西貢舊墟進行的污水渠錯駁調查。在該次調查中，環保署巡查了超過 30 間食肆，並無發現新的污染源頭。

管制無牌流動熟食小販

5. 食物環境衛生署(食環署)報告，該署在將軍澳區共採取了多次拘控無牌小販行動，並已於深宵期間加強掃蕩在寶豐路擺賣的無牌小販。

6. 房屋署(房署)報告，該署和英明苑停車場的管理公司已合作處理該停車場的小販問題。除此之外，該署亦採取了拘捕行動。

將軍澳區單車問題

7. 西貢民政事務處報告，「改善將軍澳單車使用情況工作小組」

在二〇〇三年三月至八月期間，在將軍澳區共清理了五百多輛棄置單車。

將軍澳地鐵站至清水灣半島行人通道改善建議

8. 委員會已於二〇〇三年五月十五日聯同食環署、海事處及環保署的代表，以及清水灣半島的居民到上址進行視察。路政署報告，該署的路燈部正研究在上述路段設置街燈的財務安排和圖則設計，並已就設置街燈一事向西貢民政事務處工程組提出建議。

滅蚊運動工作小組

9. 「滅蚊運動工作小組」(工作小組)的召集人報告，工作小組於二〇〇三年七月五日舉行「滅蚊運動誓師大會暨滅蚊講座」，並於六月至七月期間，借用「健康城市促進委員會」的防疫車在西貢及將軍澳宣傳滅蚊信息。

建造「將軍澳徑」

10. 西貢民政事務處報告，擬建的「將軍澳徑」由鴨仔灣至清水灣道一段的設計圖則已經完成。該處將在該段道路興建兩個避雨亭、8個蔭棚、40張椅子、3套長者健身設施及多個指示牌，預算所需費用約為200萬元。

西貢區議會
食物環境衛生委員會
二〇〇四年三月

Memorandum for Sai Kung District Council
Progress Report of Sai Kung District Council
Food and Environmental Hygiene Committee

The first to third meetings (2003) of the Sai Kung District Council Food and Environmental Hygiene Committee (FEHC) were held on 2 May, 3 July and 28 August 2003. The major issues discussed are summarized below:

MEI Projects Funding Applications

2. Members approved the funding applications for 8 MEI projects, including 'Improvement to Defective Arbour at Hoi Pong Square, Sai Kung', 'Reprovision of Arbours along Sai Kung Promenade, Sai Kung', 'Grass Cutting Programme in Sai Kung Area (03-04), Phase II', 'Grass Cutting Programme in Hang Hau Area (03-04), Phase II', 'Grass Cutting Programme in Pak Sha Wan Area (03-04), Phase II', 'Grass Cutting Programme in Tseung Kwan O Area (03-04), Phase II', 'Repair of DC Notice Board at Sai Kung Promenade, Sai Kung' and 'Provision of Nest Letter Boxes at Choi Yuen Tsuen, Tai Chung Hau, Sai Kung'. The total amount of funds applied for was HK\$ 673,600.

Rehabilitation of Anderson Road Quarry

3. Members noted the Committee held 2 liaison meetings with KWP Quarry Co. Ltd. and the villagers of Tseng Lan Shue. One of the meetings was held on 28 March 2003 and the other on 27 June 2003.

Report on Environmental Pollution

4. The Environmental Protection Department (EPD) reported that it had followed up and rectified the misconnected sewers which were discovered earlier and completed the survey of misconnected sewers conducted in Sai Kung Old Town in the second half of the year. During the survey, the EPD had inspected more than 30 food premises but did not identify any new source of pollution.

Control of Illegal Itinerant Cooked Food Hawkers

5. The Food and Environmental Hygiene Department (FEHD) reported that it had conducted a number of arrests in Tseung Kwan O to deal with the illegal hawkers and stepped up mid-night operations to raid the illegal hawkers hawking in Po Fung Road.

6. The Housing Department (HD) reported that it had joined forces with the

management company of the Ying Ming Court car park to deal with the hawking problem in the subject car park. Besides, the HD had also initiated arrests.

Bicycle Problem in Tseung Kwan O Area

7. The Sai Kung District Office (SKDO) reported that the Working Group on Facilitation of Use of Bicycles in Tseung Kwan O Area had removed a total of more than 500 abandoned bicycles in the area between March and August 2003.

Suggestions on Improving Walkway Leading from MTR Tseung Kwan O Station to Oscar by the Sea

8. The FEHC conducted a visit to the captioned site with the representatives of FEHD, Marine Department and EPD as well as the residents in Oscar by the Sea on 15 May 2003. The Lighting Division of the Highways Department was considering the financial arrangements and layout designs of providing street lights at the subject road section and had put forth suggestions on provision of street lights to the Works Section of SKDO.

Working Group on Anti-mosquito Campaign

9. The convenor of the Working Group on Anti-mosquito Campaign (Working Group) reported that the Anti-mosquito Campaign Swearing-in Ceremony cum Seminar on Anti-mosquito would be held by the Working Group on 5 July 2003. Besides, during the period from June to July, the Working Group would also make use of the mobile van borrowed from the Healthy City Promotion Committee to disseminate the anti-mosquito message in Sai Kung and Tseung Kwan O.

Construction of TKO Trail

10. The SKDO reported that the layout of the section from Ap Chai Wan to Clear Water Bay Road of the proposed TKO Trail had already been completed. The SKDO would provide 2 rain shelters, 8 arbours, 40 chairs, 3 sets of elderly fitness facilities and a number of signs at the road section. The estimated cost of which was about \$2 M.

Food and Environmental Hygiene Committee
Sai Kung District Council
March 2004